
 

 

 

PROTEKTOR   

HENDES MAJES TÆT DRONNINGEN   

 

 

 

 

 

 

 

 

REFERAT 30. NOVEMBER 2023 

 

BESTYRELSESMØDE 

FORUM  BESTYRELSEN 

Mødenr.: 08  

Mødedato: 9. november 2023  

Mødestart: 16:00  

Mødested: Idrættens Hus, Preben Elkjær  

Referent: RLI  

Deltagere: Bestyrelsen og chefgruppen. Afbud fra Thomas Christensen. Under 

pkt. 1 deltog projektgruppe for det politiske program og Implement. 

Under pkt. 3 deltog Susan Hilden Otte.  

  

1. Politisk program  

  

Bestyrelsen drøftede nyt politisk program for DIF, herunder opfølgning på 

budgetmøde 2023.  

 

Formålet med bestyrelsens workshop var at udpege tre emner, som skal 

drøftes på topledermødet til januar.  

 

Bestyrelsen drøftede de politiske emner ud fra tre kriterier:  

 

• Uforløste potentialer i idrætten.  

• Behovet for at gøre noget anderledes, end vi gør i dag.  

• Hvor relevant er det for specialforbundene at løse de politiske 

emner?  

 

Opsamlingen fra budgetmødet var, at der var kommet 378 input fra det 

omfattende gruppedrøftelser med specialforbundene. Input fordelte sig 

således på de præsenterede emner:  

 

• Frivillige & Foreninger: 102 input.  

• Samfund: 75 input. 

• Unge: 53 input. 

• Børn: 52 input. 

• Andet: 37 input. 

• Talent & Elite: 26 input. 

• Udenfor: 22 input. 

• Voksne: 11 input. 

 

På baggrund af en grundig drøftelse i bestyrelsen valgte bestyrelsen at 

udvide til fire emner, der tages op på toplederseminaret i Herning:  
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• Frivillige og foreninger – generationsskifte. Bestyrelsen bemær-

kede, at fokus skal udvides til at handle om mere end et snævert 

blik på generationsskiftet.   

• Unge og tidssvarende idrætstilbud. Bestyrelsen bemærkede, at 

projektgruppen skal skærpe temaet ift. det særlige fokus på 

unge, idet de øvrige emner også omhandler de unge i et bredere 

perspektiv.  

• Talent og Elite – talentudvikling taber momentum. 

• Bedre samarbejde på tværs af DIF-idrætten. 

 

Bestyrelsen gav projektgruppen mandat til at kvalificere de strategiske 

spørgsmål og indsamle viden og inspiration med henblik på at forberede 

toplederseminaret til januar.  

 

2. Godkendelse af budget 2024 

 

På baggrund af budgetmødet 2023 godkendte bestyrelsen budgettet for 

2024 uden ændringer i forhold til det udsendte budgetmødemateriale.  

 

3. Initiativpulje 

 

Bestyrelsen drøftede ansøgninger til initiativpuljen. 

 

DIF’s Initiativpulje 2023 har til anden ansøgningsrunde den 27. september 

2023 modtaget 23 ansøgninger. Samlet set var der ansøgninger for i alt kr. 

10.853.800,  

 

Bestyrelsen besluttede følgende ift. de indkomne ansøgninger.  

 

Ansøger  Ansøgt  Indstilling  

Dansk Ride Forbund 

m.fl. (15 spf i alt)* 

1.550.000 

 

1.550.000 

DanskHåndbold 1.000.000 500.000 

Dansk Squash Forbund 750.000 250.000 

Dansk Vægtløftnings-

Forbund/ Gym Danmark 

640.000 500.000 

Dansk Golf Union  600.000 600.000 

Triatlon Danmark  600.000 200.000 

Dansk Sejl Union 545.000 545.000 

Danmarks Bokse-Union 508.000 432.000 

Dansk Skiforbund 507.000 507.000 

Dansk Atletik 425.000 0 

IKC  270.000 270.000 

Dansk Døve-Idrætsfor-

bund  

300.000 0 

Bob & Skeleton Dan-

mark  

300.000 0 

SvømDanmark 299.000 299.000 
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Dansk Taekwondo For-

bund m.fl. (Judu, Fægt-

ning, Kickboksning) 

295.000 295.000 

Dansk Curling Forbund 290.000 0 

Danmarks Basketball 

forbund 

288.800 288.800 

Dansk Sportsdykker 

Forbund 

287.000 189.000 

Dansk Tennis Forbund 285.000 285.000 

Bordtennis Danmark 250.000 192.200 

Dansk Softball Forbund 250.000 250.000 

Badminton Danmark 250.000 250.000 

Dansk Rugby Union 172.000 172.000 

I alt:  10.661.800 7.575.000 

 

Jens Hornemann deltog ikke i behandlingen af initiativpuljeansøgning fra 

GymDanmark. Anna Harboe Falkenberg og Asger Fischer Mølgaard deltog 

ikke i behandlingen af initiativpuljeansøgning fra Danmarks Skiforbund. 

 

4. Status på strategiaftaler 

 

I løbet af perioden 1. september – 26. oktober 2023 er der gennemført sta-

tussamtaler med alle 62 specialforbund. Forud for de enkelte statusmøder 

har specialforbundene opdateret status og selvevaluering for arbejdet 

med deres strategispor.  

 

Specifikt for denne efterårsstatus 2023 har der været følgende fokus-

punkter: 

 

• Gennemgang af forbundets oplæg til procesmål for 2024 og 2025 i speci-

alforbundenes strategispor.  

• Drøftelse af særlige strategiske dilemmaer og/ eller udfordringer som 

rækker ud over denne strategiperiode.  

• Evt. behov for revidering eller præcisering af resultatmål.  

 

o Der var 10 specialforbund, der på baggrund af efterårsstatussen 

havde behov for at justere deres strategispor. Der var ikke æn-

dringer til nogle af de respektive specialforbunds økonomi.  

 

o Statusmøderne har i dette efterår 2023 også været brugt til en 

overordnet drøftelse af vigtige fremtidige strategiske indsatser. 

Der er tre temaer, som flere specialforbund på tværs af forskel-

lige interesser har fremhævet som særlige dilemmaer:   

 

• Flere specialforbund giver udtryk for, at de har en uhensigtsmæssig eller 

ikke-tidssvarende kontingent-/licensstruktur. Konkret er der en oplevelse 

af, at der er en ubalance mellem medlemmernes øgede krav og forvent-

ninger til specialforbundets udviklingstiltag og servicetilbud inden for 
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rammerne af klubbernes kontingent- og licensbetaling til forbundet.  

 

• I de specialforbund, hvor der fortsat er en formel regions- eller distrikts-

struktur, er der ligeledes blevet italesat visse dilemmaer ift., om denne 

struktur er tidssvarende.  

 

• Bestyrelsen godkendte efterårsstatus 2023 vedr. DIF og specialforbunde-

nes strategiaftaler 2021-2025. 

 

Bestyrelsen godkendte ligeledes justeringer og/eller nødvendige præci-

seringer af resultatmål i de nævnte specialforbunds strategiaftaler. 

 

5. Forretningsorden 

 

Bestyrelsen godkendte ændring i bestyrelsens forretningsordenen på 

baggrund af beslutning om at indføre honorarer for bestyrelsen i DIF.  

 

6. Orienteringer 

 

Jens Hornemann orienterede om udviklingen i IKC.  

Morten Mølholm orienterede om finansiering af Get2Sport.  

Kenneth Plummer orienterede om samtaler med venturefonde om sports-

tech.  

Jette Albinus orienterede om udelukkelsesnævnet.  

Britta Riis ytrede ønske om oftere at få afrapportering på politisk program 

og større strategiske indsatser.  

Asgar Mølgaard orienterede om valg til Atletkomitéen, hvor han også selv 

genopstiller.  

 

7. Eventuelt 

 

 


